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" Here is a text of the opening statement of District At-

torney Jim Garrison in the Clay Shaw trial which was re-
leased by the DA’s office: '

. The State of Louisiana is required by law in all crim-
inal trials to make an opening statement to the jury. This
Stalement is merely a blueprint of what the State intends
to prove.- it haswne probative value and should not be cop-

sidered as:evidence iy the case. :

~.The defendanit: Clay L, Shaw, is charged in a bill of in-
dzctx_nent wnhhavmg willtilly and unlawfully conspired with
David W. Ferrie, Lee Harvey Oswald and others to murder
John F. Kennedy. | :

The crime of criminal conspiracy is defiﬁed. in Criminal
Code of Louisiana as follows:

CRIMINAL CONSPIRACY

Criminal conspiracy is the agreement or combination
of~t\fvo or more persons for the specific purpose of com-
npttu}g any crime; provided that an agreement or com-
bination tq commit a crime shall not amount to a crim-
inal conspiracy unless, in addition to such agreement or
combination, one or more ‘of such parties does an act

ir} fu;therance of the object of the agreement or com-
bination. '

As x:equired by -the definition of criminal conspiracy, the
State will prove the following overt acts:

. 1—A meeting of Lee Harvey Oswald, David W. Fer-
rie and_ the defendant, Clay L. Shaw, in the apartment
of Davad W. Ferrie at 3330 Louisiana ave. parkway in
Ilggs city of New Orleans during the month of September,

2--Discussion by Oswald, Ferrie and the defendant,
Sh'aw of means and methods of execution of the con-
spiracy with regard to assassination of John F. Kennedy
—particularly, the selection and use of rifles to be fired
frpm multiple directions simultaneously to produce a
triangulation of cross fire, establishing and selecting the
means and routes of escape from the assassination
scene, determination of procedures and the places to be
used for some of the principals to the conspiracy so as
fo establish alibis on the date of the assassination.
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3—A trip to the west coast of the United States by.
Clay L. Shaw during the month of November, 1963.

4—A trip by David W. Ferrie from New Orleans, La.
to Houston, Texas, on the day of November 22, 1963.

5-Lee Harvey Oswald taking a rifle to the Texas
School Book Depository in Dallas, Texas on or before
Nov, 22, 1963. ‘
‘The criminal Code defines murder in the following

terms: ' s

MURDER

1--When the offender has a specific intent to kill or
to inflict great bodily harm; S

The evidence will show that in New Orleans, in the
summer of 1963, Lee Harvey OSwald was engaged in bizarre
activities which made it appear ostensibly that he was con-
nected - with a Cuban organization, although in fact the
evidence indicated that there was no such organization in
New Orleans. -This curious activity began on June -16th
when he distributed “Fair Play for Cuba Committee” leaf-
lets on the Dumaine Street Wharf. This distribution took
place at the docking site of the United States Aircraft Car-
rier, the U.S.S. Wasp. .

Upen request of the commanding officer of the Wasp,
Officer Girod Ray of the Harbor Police approached QOswald
and informed him that he would have to stop passing out
the leaflets and leave the wharf area. At this time, Officer
Ray confiscated two pieces of the literature being handed
out by Lee Harvey Oswald. One of these was a leaflet,
yellow in color with black print, entitled “Hands Off Cuba!”
The body of the leaflet contained an -invitation to join the
Fair Play for Cuba Committee in New Orleans. The other
item taken by Officer Ray was a pamphlet entitled ““The
Truth About Cuba” published by the Fair Play for Cuba .
Committee, 799. Broadway, New York 3, New York. In con- ..
junction with Officer Ray’s testimony, the state will offer
into evidence copies of these two pieces of literature.

. The evidence will further show that in June, 1983, the:
defendant, Clay Shaw, was present at a party given in-
an apartment in the French Quarter of this city. Ameng

_the guests at the party was David Ferrie, a man known as



_ Irenl i the ¢ity of New Orleans,

an accomplished airplane pilot. During the course of the
party, the conversation among a small group of those pres-
ent turned to President John F. Kennedy. In this group
were David Ferrie and the defendant, Clay Shaw. The
comment was made that President Kennedy should be
silled and that the job could best he done by a rifle. At
this point, the defendant, Clay., Shaw,. suggested that the
mat doing (he shooting wohld probably be killed before he
could make his escape. The defendant, after making this
observation, turned to Ferrie and asked if it might not be
possible to fly the gunman from the scene of the shooting
lo safety. David Ferrie replied that this would be possible.
At this point, the conversation was turned to other subjects.

LATER IN JUNE of 1963, the defendant, Clay Shaw,
was observed sSpeaking to Lee Harvey Dswald; on the.lake-

at- the lakefront in a large; biack 4-door sedan, and was
there met by Lee Harvey Oswald, who had walked to the
meeting point along the Jakefront from a westerly direction.
The defendant and Oswald had a conversation which lasted
approximately 15 minutes. At the'.canclusion of this con-
varsalion, the defendant gave Oswald what appeared. to be

. raroll of money which he immediately placed in his pockel.

. volor”
; comiguts‘and size of these leaflets were identical with the

'n-shoving the Money into his pocket, Oswald dropped sev-
erat’leaflets to the ground. These leaflets were vellow in
ith black brinting and dealt wisi Cuba, The color,

“Fair Play for Cuba Committee” leaflet raken from Oswald
caglier that month on the Dumaine Street Wharf by. Har-
bor. Pelice Patrolman Girod Ray. E

The evidence will show ‘thai’ on: August 9, 1963, Lee
Harvey Oswald was arrested by members of the New Or-
leans Police Department__as a result of his becoming in-
volved in a fight with several. Cubans who were protesting
his passing out MFair Play for Guba Committee” literaiure.
‘This literature wasconfiscated by.-the Néw Orleans Police
Department, The ‘state "will offer into evidence three of
the seized items, one of wiijch is a yellow Jeaflet wiih nlack
print entitled ‘‘Hands Off Cuba!” This is the same tvpe of
leaflet taken”from Oswald at the Dumaine Strest Wharf on
Jutic' 16 1963y°and also the same as the leailet dropped by
OsWald -at,the Yakefront in the latter part of June, 1963.
The" state will also introduce ihe bureau of identification
photograph taken'of Lee Harvey Oswald at the time of his
booking."

again distributing “Fair Play for Cuha”

tion thart' 0" actuaily accomplish distribution.

aging director at the time was the defendant, Clay Shaw.
THE STATE will show further, that ‘in the Jatier part

of Augu}st or the early part of September, 1963, Lee Harvey . '
Oswald .went to Jacksen, La., a small town located not far

from Baton Rouge, La. While in Jackson, he talked to wit-
aesses in reference to his getting a job at the East Louisi-
ana State Hospital in Jackson, La., and registering to vole
i that parish, so as to be able to ger the job. The state

will introduce the ‘witnesses who talked to Lee Harvey Qs ‘

wald on this occasion.

The “defendant arrived .

A week later, on Aug. 16, 1963, Lee Harvey Oswald was
: leaflets.  Gnee .,
2gain the distribution was done more as if to aitract atten.,. ..
) The acteal [
distribution lasted ofly a few minutes, ending shortly after
the mews media ‘departed. The state will introduce - pic-
tures.and a television tape of this distribution; which took
place infront of the International Trade Mart whose man- .
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The state will show that shortly thereafter, still in jate
August or early September, 1963, the defendant, Clay L.
Shaw, Lee Harvey Oswald and David W. Ferrie drove into
Clinton, La.—which is very close to Jackson—in a black
Cadillac, parking the Cadillac near the voter registrar’s
office on St. Helena st. While the defendant, Clay L. Shaw,
and David W. Ferrie remained in the car, Lee Harvey Os-
wald got out of the car and got in line with g group  of
people who were waiting o register. L

The state will introduce witnesses who wil] testify that
they saw the hlack Cadillac parked in front of the regis- -
trar's office and who will identify. the defendant, Clay L.
Shaw, Lee Harvey Oswald and David W. Ferrie as the in-
dividuals in that car. e

THE STATE WILL INTRODUCE a witness who talked
to the defendant, Clay L. Shaw, on this occasion. In asking
Mr. Shaw fer his identification, he was told by the defend-
-ant that he (Shaw) was from the International Trade Mart
in New Orleans, La. T '

The state will introduce a witness who will identify Lee
Harvey Oswald as the person he talked to in the registrar's
oftice ard whoe will alse identify the defendant, Clay Shaw,:
and David W. Ferrie as the two men soated ii*he black
Cadillac that brought Lee Harvey Oswaid to .Clinton, La.

The state will also introduce into evidence a photograph
of a black Cadillac car that the witnesses will identify as
either the same car.or one ‘Hentical to the one that they
saw. in Clinton that day. T

The evidence wili show thatiin the mgr’gt)lll;:gf Septern
1963, the defendant, Clay Shaw, Ddvid Ferrie andi Lise
vey Oswald participated in a meeting” in ‘whick, glang, for ‘the .

ssed” and

g ?

murder of President John F, Kennedy ' were dise }
refined. This meeling {00k place in-David Ferrie's apirt-
ment at 3330 Louisiana Ave. Pkwy. in the city . of New -Or-
leans. Shaw (using the hame of Clem Bertrand), Ferrie and
Oswald (using the first name of Leon} discussed details: of
the conspiracy in the presence of Perry Raymond Russo,
after Ferrie gave assurance that Russg was ‘all right.

THE PLAN BROUGHT FORTH was that the President
would be killed with a triangulation of crossfire with, at
least’ two gunmen, but preferably “three, shooting at the
same time.. Cne of the gunmen, it was indicated, might
have 'té b sacrificed as a scapegoat or patsy- t¢: allow the
other participants time to make their escape.” No one in-
dicated to Oswald at the meeting thal he was going to be
the scapegoat.and there was no indication of “ahy awareness .
on his part of such an eventuality. L ’

‘They aiso distussed allernate. routes of .escape, in-
cluding the possibility  of flying to other ‘ountries: The
defendant and David Ferrie agreed thal’ as part of the plan
thev would- make ‘snre - they were not at the scene of
the assassination. Their plan for the day of the shooting
was to be engaged in a conspicuous activity ‘in the pres.
ence of as many people as possible. The defendant, Shaw,
stated he would go. to the ‘west coas! of the United States.
rerrie, not as positive ahout his alibi, said he thought
he might make a spcech ai a college in Hammond, La,
As the state will show, Shaw made his way to the west
coast and Ferrie, after his long drive back from Texas,
made his way to Hammond. Louisizna, where he slept,
not in a hotel room, but on a hed in a college dormitory.




By a month a‘ter the meeting, Lee Oswald had moved
into a rooming house in Dallas under an assumed name.
By the following month when ihe time for the President's
parade arrived, Oswald was on the parade route a! the
Texas School Bonk Depository, wheve a job had been
found for him. Ry the night of Friday, Nevember 22nd
the President was dead, Ferrie was driving through a
thunderstorm to Houston, Texas, and the defendant. Shaw,
was out on the west coast. Lee Oswald, nowever, was in
a Dallas jail ending up as the scapegoat.

. AS TO THE PLANNING—the conspiracy—our jurisdic-
tion is limited to New Orleans, although we will later of-
fer evidence concerning the assassination in Dealey Plaza

“In Dallas because it confirms the existence of a censpiracy

and because it confirms ;he significancs and relevance of
the planning which occurred in New Orleans. ‘1t is the
position of thé State of Louisiana that, regarcléss of the
power which might bring 2bout the cxecution of & Presi-
dent of the United States, whether it he initinted by a
Small group or the highest possible ferce, neither the plan-
nng of his murder nor any part of it, will be' regarded
in Louisiana as being zbove the law.

And so, with David Ferrie now dead and Lee Oswald
now dead, the state is bringing to trial Mr. Shaw for his
rol_eu-as revealed by evidence—in participating in the con-
spiracy to murder John F. Kennedy.,

Returning ovr attention to the cluttered apartment
of David Ferrie: The evidence will show that Perry Ruszo
had been a fairly close friend of David Ferrie for some

time prior to the meeting between ‘he defendant, Ferrie
and Lee Harvey Oswald.

THE EVIDENCE further will show that Ferry Russo
first met Lee Harvey Oswald at David Ferrie’s apartment
shortly before the principal meeting between the named
conspirators took piace. At this meeting Oswald, who was
cleaning a boli-action rifle with a teleccorie sight, was in-
troduced to Russo Ly Ferrie as Leon. Perry Russo saw
Lee Harvey Oswald at Ferrie’s apartment ai least once
after the meeting of the censpiraters. On this occasion
Oswald appeared "to be having some difficulty with his
wife and he gave Russo the impression he was leaving town.

Russo also had seen the deferdant Shaw, once befora
the meeting. This was st the Nashville Streei wharf at
the iime President Kennedy was speakinz there in the
Spring of 1982, The dafendart, Show, also was sean by
Russo with David Ferria subseqiuit to the assassination
at Ferrie’s service station i Jelferson Parish.

In connection with the testimeny of Perrv Russo, the
state will introduce into evidence uietures of the defendant,
David Ferrie and Lee Harvey Oswalc, as wel! as pictures
of the exterior and interior of David Ferrie's apartment
at 3330 Louisiana ave, Parkway, and other corroborating
evidence,

The evidence will furtier show that the defendant in zc-
cordance with the plan, and in furtherance of it, did in fact
head for the West Coast of the United States—ostensibly to
make a speech—on Nov, 15, 1963. He remained thers until
after President Kennedy's assassination on Nov. 22, 1963,
thereby establishing an alibi for himself for the day of the
shooting,

The State will offer into evidence a ledger sheet of trav-
el consultants and testimony which rveflects the arrange-
ments mads by the defendant, Shaw, to go fo the West
Coast. This travel consultant firm—which in 3953 was lo-
cated in the International Trade Mart—was the same ¥irm
which arranged for Lee Oswald to go to Europe, from whict

“he went to Russia, severz] Years eariier.
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THE STATE WILL SHOW that Ferrie drove 23 Fio*on
on the day of the assassination, departing from New Or-

leans on the eveniag of Nov. 22—some hours after the Presi-
dent was killed and twe days before Lee Oswald was killed.
Ferrie drove, wiili two young companions, through 2 severe
storm for the ostensible purpoce of going ice shating in
Houston. Upon arriving in Houstenr, Ferrie and hiz com-
panion went to the Winterland Skating Rink where Fern:z
loudly and repeatedly intreduced himself to the managei of
the rink. Despite the fact that he had driven a'l the way
from New Orleans to Houston for tie purpose cf ice skatirg,
David Ferric never put on any ice skates at all. While his
young friends skated, Ferrie stocd by the putlic pay phone
as if waiting for a call.

The evidence will further show that earlier, sfic: Lee
Oswald’s departure from New Orleans, ke tcok a shor. trip
to Mexico and then made his way to Dallas. On Oct. 14, 1053,
he rented a room at 1026 N. Beciley st. under the lictitious
name of O. H. Lee. Two days later ho weat to work a; the
Texas School Book Depository, which wag loeated zr the
intersection of Houston and Elm sts. in Dallas, Tex.

At the Book Depository, Bucli Wesley Frazier was em-
ployed in the order filling department. Frazier lived in frv-
ing. Tex., a suburb of Dallas, and was a co-worker of Cs-
wald’s. Oswald’s wife 2nd haby daughter also lived in Irv-
ing with Mrs. Ruth Paine, a friend of the Oswzlds. Srazier'’s
sister, Linnie May Randall, was a neighbor of Mrs. Paine's
in Irving.

SINCE OSWALD LiAL AN APARIMENT i Dailzs, he
'nade arrangements with Frazier to ride to Trviag with him
only on weekzads. Cswald therealter roce to Iyving with
Buell Frazier every Friday except the one immediately
preceding the assassination. Oswald did not g0 0 sce his
wife and daughter on that weekend becauss, e said, he
was working on petting his driver’s license. Hovizver, hat
rext week Qowiud once more broke his ritual with Frazier.
Cn Thursday, Nov. 21, 133, Lee Hervey Ouswald ackeq
Frazier if he could vida to Trving thai night &r e nurpase
of picking up some curtain rods for hig apariment, On Fri-
day moruing, Nov. 2;2, 1203, Dueil Wesley Frazier trove Cs-
wald from Living to the Texas School Boe't Depesitarsy, Os-
wald had with him a peckage wrapped I obrown W duping
paper. When he inquired as to its ciintents, Frazier wil
tify, Oawald raplied :het the packaga contained ¢
vods he had returncd home to pick up the uf
Frazier will furlker tostify that Oswald iold hi
would 10l be returning te Irving tiic. night, Frida
22, 1963. _

" Bueil Fradar will tesiify thet hie entered the Tenus
School Beok Dencsitoiy building that morning about £J fes
behind Lee Oswald. Oswald was atill cacrying the package
Frazier will testi’y that he saw Oswad a couple of tig.c:
that mornieg, but never saw the rackage again,  Livcuid
noen of thar day, Frazier went to the front steps ¢f the
Texas School Book Depository to watch the presides:ial me-
torcade which was due to pass directly in front o t.2
Book’ Depository as it made its turn off Houstcn siree. ontc
Elm strcet. While the moiorcade was passing, oraziae
heard three shots which sounded like they came from the
area of the underpass—aear the grassy knoil—in front o
+he President.
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AT THE CONCLUSION of Frazier's testimony. the state
wiil introduce into evidence pictures of a paper sack found
in the Texas School Beok Depository, as well as pictures of
Dealey Plaza as it appeared on the day of the assassinaiion.

Evidence will also indicate that a bolt-action Mannlicher-
Carcano rifle was found at the Depository and that, based
upon the testimony of Buell Wesley Frazier, this rifle had
been brought there by Lee Oswald that morning when he
arrived with Frazier. .

With regard to the assassination itself, the State will
establish that on Nov. 22, 1963, President John F. Kennedy
and Gov. John Connally, who was riding in the same limou-
sine, were wounded as a result of gunshois Fired by different
guns at different locations. Furthermore, the State wiil
show that President Kennedy himself was struck by a nun-
ber of bullets coming from different guns at different loca-
tions—thus showing that more than one person was shoot-
ing at the President. The evidence will show that he was
struck in the front as well as the back—and that the final
shot which struck him came from in front of himn, knocking
him backwards in his car. Once again, since Lee Oswald
was in the Book Depository behind the President, this will
show that a number of men were sheoling and that he was,
therefore, killed as the result of a conspiracy.

The state, in showing that a number of guns were fired
during the assassination of President John F. Kennedy, will
offer, in addition to eyewitnesses, various photographs and

motion pictures of what transpired in Dealey Plaza on No-
vember 22, 1963. C

First, the state will offer au 8mm color motion picture
film taken by Abraham Zapruder, commonly known as the
Zapruder film. This film, which has not been shown to the
public, will clearly show you the effect of the shots striking
the President. In this connection we will also offer slides
and photographs of various individual frames of this film.
The state will request permission from the court to allow
you, the jury, to view this material. Thus, you will be able
to see—in color motion picture—the President as he is
being struck by the various builets and you will be able to see
him fall backwards as the fatal shet strikes him from the
front—not the back but the front. ’

ALSO, THE STATE will introduce as evidence certain
ather photographs and motion picture films, taken during
the assassination, as listed below: :

1—The “Moorman picture” which is a polarcid
photograph taken by Mary Moorman in Dealey Plaza
on Nov. 22, 1963. In addition to this picture, but in con-
rection with it, the state will offer various blow-up
prints of this photegraph.

2—Various photographs taken hy Mr. Philip Wiilis
ir Dealey Plaza on Nov, 22, 1963.

3.—Various photographs taken by Miss Wilma Bond
in Dealey Plaza on Nov. 22, 1963.

4.—A motion picture film with slides and photo-
graphs taken by Mr. John Martin on Nov. 22, 1963.

The state will qualify Robert H. West, the County Land
Surveyor for Dallas County, Tex., as a licensed registered
public surveyor and thus competent to testify as an expert
as to the geographical aspects of Dealey Plaza, Dallas, Tex.
In conjunction with the testimony of Mr. West, the state will
offer into evidence a certified survey, an aerial photograph
and a mock-up mode! of Dealey Plaza.

The State will also qualify Dr. Robert Shaw as an expert
int the field of medicine, and in connection with this testimony
we will offer X-ravs and medical records concerning Gov.

Connally’s wounds and treatment at Parkland Memorial
Hospital in Dallas, Tex.
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The stale will qualily and offer the testimony pf Dr. .'Io_m:
Nichols, a medical expert in the field of forensic ;nedwme
and pathology. In connecticn with his testimony Ehe state
will offer certain exhibits and photographs into evidence.

FURTHERMORE, DURING the presentation of this
case, the state will qualify and offer the testimony of Spe-
cial Agent Robert A. Frazier of the Federa! Bureau _of Inves-
tigation as an expert in the ficld of balli;tzcs. Spec1a¥ Agent
Lyndal Shaneyfelt, who is a photographic expert with ﬂ}e
Federal Bureau of Investigation, will be qualified and will
testify.

The state also will present cycwitrecs testimony, corrir
borating what is shown in the Zapruder film: That the Presi-
dent’s fatal shot was received from the front and that he
was thrown backward-—not forward--frem the foree of this
fatal shot. The eyewitness testimony will also show that the
shooting czme from a numnber of directions and th_at,_there-
{ore, the Presideni was murdered, not by a lone individual
behind him but as the result of a conspiracy to kill him.

We will then show that a few minutes after the shooting
Lee Oswald came ruining down the grass in front of t_he
heok depository, that he climbed into a station wagon with
2nother man at the wheel and that this station wagon pulled
. away and disappeared into the traffic on Elm Street.

TE EVIDENCE will show that shortly afier the as-
sassination of President Kennedy, on November 25, 1963,
agents of the Federal Burszau of Investigation inferviewed
Dean A. Andrews Jr. in his rcom at Hotel Dieu Hospital in
New Orlears. As a resuit of this interview with- Dean An-
drews, a local aftorney, tha burcau bagan a systematic and
thorough search for a “Clay Berirand.”

A man who identified himself ag “Clay Bertrand” called
Andrews the day after e president’s assassination reguest-
ing him to defend Lee Harvey Oswald, who by then had
been formally charged with the murder of John F. Zen-
nedy. The state wili introduce evidence in the course of
this case showing that the defendant, Clay Shaw, and the

“Clay Bertrand” who called Deen Andrews on behalf of
Lee Harvey Oswald, are one and the same person.

The evidence will further show that some time during
the year 1965 the defendant, Clay Shew, requested the U.S.
Post ‘Office to deliver mail addressed to him at his resi-
dence at 1313 Dauphine st. tc 1414 Chartres si, the resi-
dence of a long-time friend, Jeff Biddiscn. This-change-of
address order was terminated cn Sept. 21, 1966, During the
period that the change of address remained in effect, the
U.S. Post Office letter carrier for that route deliveres at
least five letlers to 1414 Chartres st. addressed to “Clewm
Bertrand,” the name used by the defendant at the mecting
between himself, David Ferrie and Lee Harvey Oswald in
Ferrie’s apartment in mid-September 1963. None of the lei-
ters addressed to “Ciem Bertrand” were ever returned to the
pestal authorities for any reason. The perfod during which
these leiters addressed to “Clem Bertrand” were delivered
to 1414 Chartres st. preceded by at least six months the pub-
lication of the fact that the Orieans Parish distriet attor-
ney's office was investigating the assossination of President
Jolm F. Kennedy. In fact, it praceded the start of the in-
vestigation by the district attorney's office. In connection
with this evidence, tne state will offer into evidence the
U.S. Post Office forms reflecting the change of address ini-
tiated by the defendant and testimony showing the delivaery
to that address of mail addressed to “Clem Bertrand.”

iT WILL BE SHCWN that in December 1968 the defend.
‘ant, Clay Shaw, visited the V.L.P. Room of one of the aiv
lines at Moisant Airport and that, while there, he signed the
guest register in the name of “Clay Bertrand.” Eyewitness
testimony will be presented and the guest book which he
signed will be introduced into evidence.

The Staie of Louisiana will ask you to return a verdiet

" of guilty as charged against the defendant, Clay Shaw.
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What follows is an in-depth summary of the first three days of the Shaw conspiracy
trial, sent exclusively to the AIC by Art Kevin, KHJ-RKO general correspondent in
New Orleans. Mr. Kevin is news director of KHJ radio in Los Angeles. ‘We thank him
for providing this important article in the midst of his busy schedule, and we look
forward to"forthcoming information from him.

THE CLAY SHAW TRIAL

There are many aspects to this trial that I want to report on, but the first (and
. most important, of course) is the testimony of the State's witnesses who appeared in
the first three days. A total of 15 bersons were paraded before an all-male jury of
12, and two alternates. Most of .them were there to talk about an apparent trip Lee
Harvey Oswald made to Clinton, Louisiana, in late August or early September, 1963.
Oswald reportedly went to Clinton in the ¢ompany of two other men; according to
witnesses, one was Lee Harvey Oswald and the other was probably the late airline
Pilot, David W. Ferrie. . ) ) .
' Court convened at exactly 10:03 AM on the first day. The first order of business
was a motion by defense attorney, F. Irvin Dymond, that Sandra Moffett McMaines of
Des Moines, Iowa, be provided physical protection so that she could come to New Orleans
to testify for the defense. Mrs. McMaines allegedly attended the party in 1963 at
which Perry Raymond Russo says Clay Shaw, Lee Oswald David Ferrie and others plotted
the death of President Kennedy. Dymond asked that Mrs. McMaines by given immunity
from arrest by Garrison. Assistant DA James Alcock argued that it was impossible for
her to be given such extra-legal protection for her action or statements during this
trial. His argument prevailed. ’ :

At 10:27 AM District Attorney Jim Garrison rose to Personally deliver the State's
opening statement. Garrison began by half-apologizing to the jury for the length of
the document that he was about to read. "This statement," said Garrison, "is merely a
blueprint for what the S8tate intends to prove." Garrison went on to detail the charges
against Shaw @nd explain what the law of criminal conspiracy was all about. "The evi-
dence will show," he continued, "that Lee Harvey Oswald was involved in bizarre activi-
ties in New Orleans." Garrison said that he would also show that Shaw's trip to the
West Coast (San Francisco) in September of 1963 was of great importance to his case.
Garrison contended that Shaw, at a party, set up the flight escape program from Dallas
with the late David Ferrie, among other aspects of the murder. !Then Garrison mentioned
for the first time publicly that he would show that Lee Harvey Oswald went to Jacksoy,
Louisiana, in August or September, 1963, and in that period, Shaw, Oswald and Ferrie
drove to a small Louisiana town nearby where Oswald tried to register to vote. Garrison
said that he would also offer evidence to disprove the official account of events on
that day in Dallas. The mere mention of Dealey Plaza brought defense attorney Dymond
to his feet, objecting to the inclusion of Dallas events into this local conspiracy
trial. Garrison half-grinned at Dymond as he argued his point. Prosecutor Alcock rose
"to say that the State had a right to "over-prove its case" if it wanted. After more
argument the judge upheld the State's point and allowed Garrison to continue with his
opening statement. Garrison said that regarding Dallas he would offer photos and films
which would show conclusively that President Kennedy was hit by a number of bullets
from different locations, and thet he was hit from the front as well as from the rear.
Garrison added that among the witnesses he would offer would be Buell Wesley Frazier
and Lyndal Shaneyfelt of the FBI. He said he would also offer a topographical analyiss
of Dealey Plaza as well as a mock-up of the area. Getting back to Clay Shaw, Garrison
said he would show that Shaw's trip to the West Coast was arranged by the same New
Orleans travel agency that set up Oswald's trip to Burope, from which he defected to
Russia, and that he would also show that Shaw and the elusive Clem Bertrand were one
and the same person. Garrison said he would prove this by showing that Shaw received
at least five letters addressed to Bertrand at another address that he had set up.
Garrison said that he also had a local hotel register in which Shaw registered as Ber-
trand.
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3700 words: and- 35 minutes- later, Garrison was through, and the trial recessed for

lunch. When.court resumed:-at 1:40 BM it was time for defense attorney Dymond to deliver
the defense' openéng statement to the Jury. Dymond made sure to impress upon the jury
that he was not there to defend the findings on the Warren Report. "That," said Dymond,
"has nothing to do with our case. It is our intention %o shov that Clay Shaw did not
conspire with Lee Harvey Oswald or David W. Ferrie to kill President Kennedy, nor did

he ever meet with them.” Dymond added, "when David Ferrie died, the roaches came out of
the woodwork." But Dymond saved his major thrust for Perry Russo, the young man who

said he attended the party where Shaw, Oswald and Ferrie hatched the Presidential murder
plot. Dymond said, "I will prove to you that Russo is an unmitigated liar." )

As Dymond: became stronger and more demeaning in his rhetoric, Assistant DA Alcock
rose to object. The judge upheld Alcock. Then, instead of running down Russo personally,
Dymond went on to pinpoint what he said were major inequities in Russo's whiole story.
Dymond said he would prove his case by offering "competent evidence." As for another
State's witness, Vernon Bundy, Dymond said ke would show hhat Bundy was "totally un-
worthy of belief." The defense counsel further said he would prove that Clay Shaw was
in San Francisco at the time of Kennedy's assassination, and that he was there as parti
of his normal, reguler business activities. In‘closing, Dymond reminded the jury again

that the Warren Commission Report was not on trial here and asked that it not be

allowed to obscure -the issues.

A short recess, then the calling of witnesses began at 2:30 PM.

First Witness: Lee McGee of Jackson, Louisiana, a barber by trade. He testified
that in.late August or early Septembei, 1963, he gave a haircut to a man he identified
as Lee Harvey Oswald. McGee said that Oswald was alone, but had come to his shop in
what appeared ‘to be a somevhat battered, dark-colored car. He said there was 3. “woman
in front, and what appeared to be a baby bassinet in the back seat. He said Oswald was
looking for a job and that he told Oswald o see a former politician in Clinton, Louis-
iana, (very close to Jackson) aboui a post at a state hospital there. McGee said he
also told Oswald that he would have a better chance of getting the job if he were a
registered voter. McGee said under cross examination that he'd never done this before
Tor anybody, bui that he was impressed by Oswald, whose overall clean image prompted
him to try to help him get a job. Then a shortg recess, and court re-convened at 3:30.

Second Witnes§: Reeves Morgsn of €linton, who identified himself as a former
State Legislator who was now a foundry vorker. He identified a nug shot of Oswald and
said that this yowig man had indeed come to see him in late Auéust or early September,
1963, about a job at the state hospital. Morgan said that he told Oswald that he could
not hepp him directly over his former constituents but did tell him what to do in ordex
o start the ball rolling to get a dob. Morgan too described Oswald as neatly dressed
and clean shaven. Morgen said that as soon as he saw Oswald's picture after the ass-
assination, he contacted the FBI but they never sent anyonz to see him.

- Third Witness: John Manchester, Town Marshall of Clinton, who said he was Mar-
shall in late August and early September, 1963, (as well as ot present) aad that he
could well remember that time because of a Negro voter registration drive that was un-
der vay. Because of the'drive, Manchester said, he was especially aware of strangers

and/or strange vehicles in town. He said he had assigned himself to the registrar of

voters office wikere he notiwed a strange black car. He said he "checked out" the driver,
whom he identified as Clay Shaw. Manchester said that Shaw identified himself as dir-
ector of the International Trade Mart. Under cross examination, he said that he had
only spoken to the driver for some two minutes, and that even after Shaw was arrested
by Garrison ard he saw Shaw's Picture in the paper, he did not récognize Shaw immediate-
1y, but later"pisced it together." As to how he could remember the incident so clearly
when it lasted such a short time, Menchesler told defense attorney Dymond, "I may Ffor-
get a name, M. Dymond, but never a face in my kind of work." ShortlLy before Dymond ex-
cused Manchester, he tried to intimate that Manchester was anti-Negro, and that was
really the reason he was assigned to the registrar of voters office. The State objected,
and DymoAd dropwed the matter.
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Foutth Witness: Henry Palmer, Registrar of Voters of Clinton, who said he had
held that post in late August or early September, 1963, when the alleged Oswald visit
occured. Palmer testified that he, too, saw a "big, sirange Cadillac" parked next to
his office when he left for a morning and afternoon coffee brehk. Palmer said he asked
one of Clinton's officers to "run a 10-28" or license plate check on the vehicle. He
said he saw two men in the car. He identified the driver as the defendant, Clay Shaw.
The other man, said Palmer, "had heavy eyebrows and mussed-up hair." When the license
check came back, said Palmer, he "wondered what Trade Mart people were doing in town."
-Later, in.his office, he said he spoke with Lee Harvey Oswald, who wanted to register
to vote. Palmer said he told Oswald that he could not since he didn't have enough proof
that he'd been a resident of Clinton long enough to qualify. Palmer said that the only
identification that Oswald gave him was a Navy discharge card. Palmer said that never-
theless he told Oswald to go on over to the state hospital and fill out the employment
application. Under cross examination, the defense hit hard at the fact that Palmer
- was never closer than 15 to 20 feet from the automobile, and thus, identification of
Shaw was imprecise. :

Fifth Witness: Corri Collins, Negro CORE chapter leader from Clinton, who said
he too noticed a strange black Cadillac, when it first pulled up to the registrar of
voters office in Clinton. Collins said he looked closely because he thought the occu-
pants were FBI people. He said when he first spotted the vehicle, there were three men
in it, two in front, one in the back. The man in back got out and went in line to
register to vote, said Collins, while the other two men sat in the car. The man that
bad left the car, said Collins, was Oswald. He testified that the driver was Clay Shaw,
vhile the third men he recognized as David Ferrie. Collins said he immediately recog-
nized all three men in his mind as they surfaced in the assassination and later in the
Garrison probe. Asked why he didn't give this information to the FBI, Collins told the
defense, "Nobody asked me."

At 5:23 PM the jury recessed. Judge Edward Haggerty, Jr., announced that since
the jury was scquestered, he was formally ordering that they be given a medical check
by a doctor for the State at least once a week.

Friday, 9 AM. Sixth Witness: William D'uena, a Negro residing in Clinton, who
identified himself as a farmer and construction worker. He said he had been active
with CORE in the voter registration drive in late August and September, 1963, and that
he too recalled seeing the big black car pull up in front of the Registrar of voters
office in Clinton. He especially noticed the driver "because he was a stranger." He
describedt the driver as a big "wide-shouldered man with gray hair." He then identified
the man as Clay Shaw. D'uena said he also noticed "a strange vhite boy" in line, who
he says he now knows as Lee Harvey Oswald. Despite some rather scathing cross examina-
tion Déuena's story remained unchenged.

Seventh Witness: Mrs. Bibbie Dedon of Baton Rouge, the First woman called by the
State, who said she was employed as a receptionist-clerk at the state hospital in Clin-
ton in late August and Early Scptember, 1963. She said that one day a man approached
her for directions to the hospital's personnel office. She testified that the man was
Lee Harvey Oswald. Mrs. Dedon said she reported the incident to the Louisiana State

- Police shortly after the assassination, but was never contacted by the FBI.

Eighth Witness: Mrs. Maxine Kemp, of Clinton, who said she joined the state hos-
pital in September of 1964 (after the time of the apparent Oswald visit to Clinton).

As secretary to the personnel officer and as person in charge of the employment files,
Mrs. Kemp said she discovered an application made out by Lee Harvey Oswald. After she
became aware of the Garrisor investigation through the nevspapers, said Mrs. Kemp,

she again looked for the Oswald application but was unable to locate it.

Ninth Witness: Officer Bernard Winstein, of the New Orleans Police Dept., who
said he works in the intelligénce division of the department, and indicated that he
had knowledge of the Fair Play For Cuba Committee, of which Oswald claimed he was chap-~
ter chairman. But due to some excellent defense arguments, Officer Winstein was unable
to complete his testimony as to the validity of two leaflets which he'd brought with him.
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Yenth Witness: Officer Frank Haywood, of the New Orleans Police Dept., who in.
August of 1963 was one of three patrolmen who arrested Lee Harvey Oswald and others.
when they vere passing out literature in front of the New Orleans International Trade
Mart. But again, due to some good defense arguments, Officer Haywood was unable to pin
dovm the previous Officer's leaflets as being those he obtained from Oswald the day
of the arrest. (The prosecution here was attempting to lay the groundwork that Oswald
distributed the black-on-gold Fair Play For Cuba leaflets. The DA's office would then
try. and authenticate them with the testimony of later witnesses.) The best that Officer
Haywood would testify to wasthe fact that the leaflets in Alcock's possession "looked
like the ones tkat Oswald had in his possession the day he was arrested."

Eleventh Witness: Captain Francis Martello, 20 year veteran of the New Orleans
police Dept., who said that following Oswald's arrest on August 10, 1963, he inter-
viewed Oswald in his cell for some 30 minutes. Martello said he -questioned Oswald main-
1y about the literaturc he was distributin & ‘before he turned it over to the Secret
Service. Again; all Capt. Marteaddd could say was that the leaflet that Alcock had in
hand locked similar +o the one he understood had come from Oswald. ’

Before the State's next witness could he called, defensc attorney Dymond asked
that some of Capt. Martello's testimony be read back. He specifically. called attention
to a portion in which Judge Haggerty tried to clarify some of his gquestions to the
witness. Dymond said the statements of the judge were extra-legal and improper, and
therefor asked that a mis-trial be .declared. The Jjudge responded that he was merely
using his judiecial diseretion to help the witness, and the defense request for a mis-
trial was turned down.

Twelth Witness: Girard Ray of New Orleans, who said he was employed as a wharf
patrol officer in August of 1963. He was then told by his superiors to warn away Lee
Harvey Oswald from the waterfront while Oswald was distributing Fair Play For Cubas
leaflets.Ray brought with him a copy and the original leaflct he said he took from
Oswald. :

Thirteenth Witness: Charles P. Steele, Jr., of New Orleans, who said that in
August of 1963 he was employed at a service station and knew Lee Harvey Oswald. He
said he handed out Fair Play For Cuba leaflets with Oswald on the Louisiana waterfront.

- Then a recess for lunch. Trial resumed at 1:05 PM.

Fourteenth Witness: The Controversial Vernon Bundy, vho had testified at Shaw's
preliminary hearing almost two years ago.At that time he said that he was in a section
of the Louisiane lakefront when he saw Clay Shaw drive up in 2 big black car and meet
- Lee Harvey Oswald, and give QOswald what appeared to be money. Bundy at that time was
about to load himself with two caps of heroin. He retold the same tale, but this time
added a courtroom demonsiration that left many (including Shaw) smiling and scratching
their heads. Bundy asked that Shaw get up and walk some 20 feet away, then walk back
towards him, while he sat angled to the gefendant. Bundy said this would prove "that he
was straight." Bundy had Shaw perform his stroll twice then told the court that it was
Shavw's somewhat pidgeon-toed thrust in his gait that made Bundy completely certain that
Shaw was the man he saw that day with Oswald on the vaterfront. When defense took over,
there immediately followed a 15 minute recess for the argument of legal points. Testi-
mony resumed at 2 PM, and as anticipated, the defense tore into Bundy. Dymond attempted
to show Bundy as a burglar as well as a narcotics addict, a man who, because of his
habit, had bad visual and mental perception. But Buady remained Tirm about what he had
seen that day on the lakefront. He was finally dismissed after 1 hour and 45 minutes on
thelétand. A recess was called. The trial resumed at 3:10 ™M with a witness who was to
confound the court, and once again cast major doubt as to the credibility of Garrison's
case against Shaw. .

Fifteenth Witness: Charles Spiesel, of New York City, who identified himseclf as
an accountant and tax consultant. In a relaxed but deliberate dialogue, Spiesel told
the hushed courtroom that in June of 1963, he was at a bar in New Orleans where David
Ferrie (who was with another man and two women) invited him to a French Quarter party.
Once there, said Spiesel, Ferrie introduced him to the host, Clay Shaw. Spiesel said
that on the trip to the perty he was given th understand that this was not the host's
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apartment, but that he was using it because the occupants were out of town and had
given Shaw the keys. At the party, said Spiesel, someone brought up President Kennedy's
name. Many who were there, said Spiesel, agreed that Kennedy was a bad President.
Someone else said,according to Spiesel, that somebody "ought to kill the §.0.B."
Spiesel then said that David Fertie expressed the opinion that it could be done, and
that Clay Shaw smiled and agreed. Another young man with a beard and a splint on his
finger alsc got up, according to Spiesel, and said he'd like to be the one to do it
"in a couple of weeks" when the splint would be removed. Spiesel said that after the
Party he saw David Ferrie several other times, and on those occasions Ferrie often spoke
of Shaw. Spiesel said that Ferrie believed Shaw could help him land a tax job locally,
and urged that Spiesel contact Shaw. Spicsel added that he tried to talk to Shaw on
three occasions but was unsuccessful.

Spiesel's testimony had a stunning effect on everyone in the courtroom, including
the defense, who asked for & recess vhen the prosecution tendered the witness to them.
Ten minutes later, when trial resumed, Dymond had some rather startling facts of his v
own at hand. For example, he got Spiesel to admit that in 1967 he'd talked to CBS TV
about telling his story on that network, but that he'd demanded $2,000 for his services.
Spiesel also admitted that he'd been involved in some lawsuits, in which he charged
that certain persons and groups were hypnotizing sand harrassing him to covet his busi-
ness. Dymond then left this area, 'and started to pick awvay at the reason that Spiesel had
come to New Orleans in June, 1963. Spiesel remarked that he often came to New Orleans
because he liked the city, had thought about moving there, and besides had a daughter
at the University there that he wanted to see. Spiesel said he'd flown into New Orleans
in May of 1963 and stayed at several hotels before he found an apartment. He said he
couldn't remember the hotels, "unless I have a telephone book." Getting back to the
alleged barty, Spiesel said that it was Shaw who told Ferrie that an assassin could es-
cape a murder scene by air. Ferrie agreed, said Spiesel.Returning to the lawsuits, the
defense got Spiesel to admit that in these suitsg (which he, himself, penned) he alleged
that the Pinkerton Detective Agency, The New York City Police Dept., and several in-
dividuals were hypnotizing and harrassing him because he had been the focal point of
another Communist conspiracy in recent years. Spiesel was on the stand an hour and 30
minutes before the trial recessed for the day. In that beriod, the believable became
unbelievable.

Saturday, 2/8/69. The trial resumed at pPrecisely 9 AM. Charles Spiesel again took
his place on the witness stand. For & change, Asst. DA Alcock looked somewhat strained
around the eyes, while Clay Shaw was, by contrast, smiling and much less fidgety.
Defense attorney Dymond tore right back into Spiescl. This time he had the full copy of %
the lawsuit Spiesel had filed alledgedng harrassment and hypnosis.Dymond dramatically
read the entire text of the document into the record. Tt had a definite offect on the
Jury and on Spiesel, who now stroked his baid head nervously with his right hand, miss-
ing his - scalp completely/ His left hand rested firmly on the arm of the witness chair,
his fingers bounding away at the wood. In the document, Spiesel claimed that from 1948
to 1964 he had been harrassed and hypnotized in several cities, New York, Washington,
and New Orleans, among others. People had tapped his Phone; others had come to his door
disguised as members of his family. It got so bad, he concluded, that it affected his
sex life. Under cross examination, after Dymond entered the document into the record,
Spiesel admitted that he'd been hypnotized "50 or 60 times against (his) will" over a
15 or 16 year preriod. He said he knew he wvas being hypnotized, especially when people
attempted to "get his eye." Then Dymond presented another document to Spiesel and asked'
him to identify it. Spiesel was given time to examine it more closely as a short recess
was called. When it was over, Dymond started right in on Spiesel, but bhad to stop when
the judge asked him to wait until the jury again filed into the jury box. ,

When Dymond was through, Alcock “ried to save Spiescl with a review of the
witness' good World War IT service background and graduation from New York University.
But Dymond came back and got Spiesel to admit that despite his background, he now has
some 15 lawsuits on file against him in New York City regarding debts, and has in fact
declared bankruptcy. When Spiesel was excused, he'd been on the hot seat for three hours.
Then Dymond asked that the court move to the alledged location where Spiesel claimed
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the party took place. Prosecution had no objection, so the trial recessed at 10:30 AM
and was re-scheduled for 1:30 PM to allow for lunch. The trial rosumed at 2:30, rather
than 1:30, apparently due to a longer than expscted lunch by the jury. Spiesel was back
on the stand. He said he thought he recognized the building vhere the party took place,
at the intersection of Dauphine and Esplanade Streets in the French Quarter area.

As Spicsel was finally excused from his subpoena by both defense and prosecution,
Alcock moved that the trial be recessed so that his office could better check the
building Spiesel identified. Defense had no objection, and the trial was recessed

until 9 AM Monday moraning.

OTHER NOTES OF INTEREST _ ‘

SECURITY- Courtroom security seems not as good as, for cxample, that offered in
Los Angeles for the Sirhan trial. All of us are frisked as ve enter the courtroom, but
the search for both males and females is cursoxy. Men arc scarched through their cloth-
ing. The frisk uswally ends at the waist. Hard bulges (cigarette packs) are never in-
vestigated, nor are pens, pencils or shoe heels. The female secarch is so incomplete -
that it may be performed in front of any man. As one reporter noted to me: "Any
woman could sneak a sawed-off in here and make it." At the Sirhan trial which I have
covered often, all reporters and spectators are requested to dump all articles in cvery
pocket onto a table. Then you assume & spread-eagle position, palus against the wall,
and are surveyed Trom stem to ankle by the firm hands of a deputy dheriff. When you are
cleared of that, you are asked to turn your shoe heels up for s search for a phony shoe
base. Of course, one must keep in mind that Shaw has been frece on $10,000 bond here
for almost two years since his arrest. Apparently, if anyone wanted to do him harm,
it would have happened by now.

EXCIUSIVE INTERVIEWS

MELVIN BELLI- Belli attended only the opening scssion of this trial, primarily
to hear Garrison deliver his opening statement and hear the defense respond.Belli told
me in a copyrighted taped interview later that he thought Garrison's courtroom menner
was'devestating", but that he must say that he thinks "the Warren Commission report is .
correct...Lee Harvey Oswald was the lonc assassin and there was no conspiracy." As
paradoxical as it might sound, continucd Belli, "I think Shaw will probably be found
guilty, but that the verdict will not alter the conclusions of the Warren Report.”
Belli said he thought Shaw would be convicéed "on a lot of loose talk." He said he
would also be "surprised and shocked" if Garrison could prove a tie between Shaw and
Jack Ruby, whom he once defended in Dallas. !

RICHARD SPRAGUE- (Sprague is a photographic expert who was here for the first
two days of the trial. He makes his home in Hartsdale, New York. Sprague has located
over 500 photos of the assassination gite in Dealey Plaza; many of them will surface at
this Shaw trial.) Dick Sprague was impressed by the general validity of the opening '
day's witnesses. He states that he expects the Zapruder Tilm to be the most damning
indictment of the falsity of what the Warren Commission contends happened in Dallas.

He says this {ilm will definitely show that Kennedy was hit from the front.

JIM GARRISON- My promise that what we spoke of was "off the rccord" prevents me
from saying anything other than that the big DA says he is getting a good night's slcep
every night and will continue to do so. In his first and only day in court so far,
Garrison was constantly sought out by members of the public to attach his autograph
to a piece of peper. He complicd with the following: "Thanks for asking for my auto-
graph, Jim Garrison.?

Art Kevin

Please try to remember to inform the AIC of changes of address. Please include both

old and new zip codes. These Newsletters are mailed at bulk rates, which precludes

forwarding, so we must have your current, correct address to insure continuance of
delivery.
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KEEPING UP WITH THE SHAW TRIAL: PEREY RUSSO

About the only way to know vhat's going on in New Orleans is to subscribe to the New
Orleans Times-Picayune. It arrives four days late, but includes, either in paraphrase
or direct quote, the cntire proceedings of the Clay Shaw trial. The important thing is
to be very sceptical of everything, I repeat, EVERYTHING else you hear or see in the
mass media. ‘

’ As an example, let's take the controversial Perry Russo. The Los Angeles Times,
which ordinarily runs its Shaw-trial stories on about page 24, headlined a few days
ago that Russo had admitted that the conversation about killing Kennedy he had over-
heard in mid-September of 1963 among Shaw(alias Clem Bertrand), David Ferric and "Leon"
Oswald might have been no more than a "bull session." In actual fact, the phrase was
not Russo's but that of the prosecuting attorney, F. Irvin Dymond. The actual testimony,
as reported by the Times-Picayune (Z/lll,was as follows:

During the cross examination, Dymond repeatedly asked Russo if he considered the
conspiracy conversation as simply a "bull Session." Russo explained that he did not
have an opinion about it.

"Isn't it a fact that you didn't take it seriously?" Dymond asked.

"Initially, you couldn't believe Ferrie. He was prone to the spectacular," Russo
replicd. ’

"Did Ferrie cver request that you leave the premises before talking about this?"
Dymond then asked.

"No," Russo stated, pointing out, however, that he did leave the party from time
to time to wander outside.

"Did anyone swear you to secrecy about this?" Dymond asked.

"No, never did," said Russo.

Dymond also wanted to know if the conspiracy talk startcd off as a general con-
versation about assassinating a president, and not Kenredy in particular.

"I'm not sure it started about Kennedy. But there was a lot of anti-Kennedy sen-
timent," Russo replied.

After the second day of Russo's testimony, the various radio and TV news blurbs also
made much of the fact that Russo admitted there had been no "agreement" among the three
alleged conspirators to kill Kennedy. Again, it is instructive to look at what Russo
actually said in the course of Dymond's cross examination (Times-Picayune, 2/12):

Dymond then asked Russo if, in the parts of the conversation he heard, he heard
any indication of any agreement between the men. Alcock gbjected, and Judge Haggerty
said this "is a question for the jury to decide."

Russo then said that Ferrie had said, "We will kill him," and Dymond got the wit-
ness to admit that Ferric had said this on several other occasions.

"Did Leon Oswald agree to kill the President?" Dymond asked.

"No s 1" Tt .

"Did Clem Bertrand agree to kill the President?"

"No.ll» . . - )

"Then you never heard anyone agree to kill?"

"I heard people talking...it seemed to me they were in agreement about certain
things." ’

"Did you ever hear them say, 'We will do it.'?"

Russo said he had heard Ferrie say, "We will get him," and that he first heard
him say this between June and August of 1963.

I believe that there are two popular misconceptions about Russo. First, it is somehow
assumed that Russo himself is trying to pin the conspiracy rap on Shaw, Ferrie and
Oswald. He is not. He has said several times that he did not, at the time, consider
the men to be conspirators. All he is testifying to is the conversation that he heard
and the people he heard it from. According to the Times-Picayune (2/12), "Russo, point-
ing to Shaw, said he was 100% absolutely sure that he (Shaw) was the person he has scen
at the meeting at David Ferrids home in 1663. However, when Dymond used the word “con-
spirators,' Russo corrected him, saying, 'I never used the word ‘conspirators'."
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The second misconception is that Russo is Garrison's "star" witness. This notion
comes about because Russo happened to be the only major Stabe witnoss to testify in
the preliminary hearings two years ago. All indications are that Garrison had cther
evidence as well as other witnesses that he did not reveal at the preliminary hearings
for the obvious reason that he did not want to divulge his entire case before it came
to trial. Nevertheless, Russo's testimony is important, and it is important that we
know just what he said about that meeting. Here again is the Times-Picayunc report, 2/11:

Asked about the conversation that took place, Russo said that Ferrie, controlling
the conversation, re-emphasized how easy it would be to kill the president. He said
Ferrie carried around a'bunch of clippingsY and thosec that Russo could see had
"Kennedy's name on them."

Ferrie was pacing back and forth, said Russo, and thc speech in Spanish was play-
ing on the record player, and Ferric wes:"muttering about Kennedy."

"He was telling how this projected assassination team would pull off the assass-
ination of President Kennedy." Russo said Ferric spoke of the "training of fire for
two of us to escape, and one of us would have to be a patsy." Russo said Ferrie
continued, "There should be a diversionary dhot," which would attract the attention
‘of people and police in the area "and th& other shots would be for the kill."
Ferrie said they would be fired almos® simultancously.

Russo continued that Ferric said as soon as the assassination was comﬁleted "the
escape would be by flight, either to Brazil or Cuba." :

Ferrie said, according to Russo, that if Brazil was sclected, there would have to
be a stop in Mexico to refucl.

AL this point, testificd Russo, Shaw objected, pointing out that a stop in Mexdbco
would requirc cooperation from persons where the refueling stop was made.

"Oswald told him to shut up," testified Russo, ™ 'Shut up,' he said, 'Ferrie
knows vhat he's doing; he's a pilot.'"

Then , Russo said, Ferric discussed an alternate plan. He said the individuals
could do something on the day of the assassination to give them alibis.

Russc claimed that Shaw said he could go on a business trip with his company "on
the coast.” Ferrie said he could speak at a college. Oswald, Russo said, did not
say anything in regard to this point.

‘Perhaps these few brief exeerpts from the full testimony arce sufficient to enable you

to form your own opinion concerning the credibility of Russo's testimony. My own view
is that he is an intelligent and articulate young man who, although grecatly upset at
having become involved in all of this, is trying to be scrupplously honcst in recount-
ing his recollections. IA Free Press editor Art Kunkin, who has been observing the
trial, writes in the latest issuc (2/IM) that "Perry Russo is a convincing witnews"
who "insists on qualifying all statements." It is reasonable to assume that the jury
will also find him convincing, but his testimony alone will probably not be enough

to convict Clay Shaw. )

Prescott S. Nicholé

THE FOLLOWING LETTER WAS SENT ON 2/3/69 TO MR. PYE CHAMBERLYN, OF THE METROMED IA

NEWS BUREAU, WASHINGTON, D.C., BY LILLIAN CASTELLANG OF LOS ANGELES. THE INFORMATION
ALLUDED TO NOT-ONLY-PROVIDES A BASIS FOR SPECULATION REGARDING A CONSPIRACY IN THE

B .., RFK MURDER, BUT ALSO FURNISHES INSIGHT REGARDING MEDIA REACTION TO SUCH EVIDENCE.

Dcar Mr. Chamberlyn:

On Monday morning, 2/3/69, betwcen 6:45 AM and 8:15 AM on KLAC radio news, I hesrd
twice a "voice report" from Metromedia veporter Walter Rogers in Washington, D.C.

In that "voice report" Mr. Rogers said that in the assassination of RFK hints of
conspiracy vere raised vhen the Secret Service in Washington, D.C. had revealed that

_ they "had a file" on the man who worked in the kitchen of the Ambassador Hotel, and

vhose car ignition fit a key found in Sirhan's pocket at the time of his arrest. The
Secret Service said that if it had been the President who was to have visited the
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Ambassador, this man would have been removed from the vicinity or taken into custody.

On Monday afternoon, when I heard no mention of the above anyvhere else, I called
the newsroom of KLAC and asked to ray for a tape or a transcript of that voice report.
They told me that they had no record of it there, and that I would have to write to
you in Washington.

Later that afternoon, I heard Phil Green, Metromedia reporter at the courthouse of
the Sirhan trial, interview Chief Deputy DA Lynn D. Compton regarding the conspiracy
talk, and heard Compton reply that "it was a loose lock" and that "those were his (Sir-
han's) keys, all right," and that the District Attorney's office had not had presented
to them "one scintilla" of evidence regarding a conspiracy or that anyone else was
associated with him in it in any way. ("Scintilla" is a favorite word of dJ. Edgar
Hoover, and he used it in his testimony before the Warren Commission, when he said
they had not been presented with a "scintilla of evidence" that there was a conspiracy
or that anyone else was associated with Oswald in it in any way.)

I then called back the newsroom at KIAC and tried to talk to Phil Green. He wasn't
there, and I talked to Culver and Provenson and told them I would like to trade. If I
"could get an identified copy of the tape or a transcript of the tape of that Walter
Rogers' voice report from Washingion, I would trade a picture of the police searching
and fingerprinting the kitchen workeis car, which showed the license plate number.
Also, a report from Sacramento, vhich gave the man's namc and addressn Also the grand
Jury transcript testimony which gave the information that Sirhan's own car, a 1956 De-
Soto sedan, License #£JWS093, had been found with six keys in a wire keyring in the
glove compartment, and the six keys all fit the ignition and trunk of that car. Also
from the grand jury transcript, vhen Sirhan was arrested he had one key (not one of
the six which fit and were found in his car) plus four $100 bills, one $5 bill, four
$1 bills, some change, two newspaper clippings, one white typewriter sheet (some kind
of Kennedy yell), two unused 22 cal. bulléts, one ™sith the head of a bullet." That
one key it the kitchen workers cay, a 1959 Chrysler tudor.

I also mentioned a tapc I have of a newsmaker call Joel A, Spivak made to George
T. Davis, the attorney for Jack Kirshke and also *he attorney for the minister with
the horse deal with Sirhan. In that tape, Davis mentions that Sirhan told the minister
that "he had a friend in the kitchen."

Culver gave me the brush- said that they didn't have the tape there- that they
erased it right away and used the tapc again. He said thut all the information I wanted
to trade was svaidable tc them and read me a littic sermon about Eny murder case will
be full of conflicting reports. He said I would have to write to you in Washington...

ON 2/7/69 A COFY OF THE SCRIPT WAS SENT TO LILLIAN CASTELTANO, AND IS REPRINTED BELOW:

Federal agents investigating the murder of Senator Robert Kennedy have uncovered some
evidence which hints at conspiracy...

When the accused assassin, Sirhan Sirhan, was apprehended, police discovered that
keys in his pocket fit a car parked 2 block from the hotel...The car belonged to a
kitchen wvorker at the hotel at which Kennedy was shot...Reliable sources also report
that the Secret Service had a file on this kitchen worker, and had it been the President
who was in the hotel, the Secret Service would have detained the man before the Pres-
ident ever came to town. While the Secret Service had no files on Sirhan before the
Kennedy Murder...they did apparently consider this kitchen worker in question at lcast
a threat to presidents. (Walter Rogers, Metromedia News, Washington)

HALLECK'S RULING A VICTORY FOR GARRISON

District Judge Charles Halleck in Washington, D.C., ruled two days ago that Dr. Cyril
Wecht, M.D., LLB and Warren Report ecritic be allowed to study the JFK autopsy photos
and x-rays, by February 17. Wecht will soon testify for the prosecution in New Orleans.
Sources in Washington indicate however that the Federal Government plans to appeal



page 14,

this decision, thereby once again blocking access to this important cvidence which
has a high order of relevance to the Shaw conspiracy case.
More on this in our next Newsletter.

CLOSING NOTE

In spite of the length of this issue, we were forced to reluctantly omit much material
deserving of your attention, especially as regards the arguments before Judge Halleck
in Washington. We will therefore print another edition within a week, both to keep
you up to date on the Shaw trial and to adequately cover other material. To help
support this Newsletter, you may send contributions (and/or suggestions, articles,
criticisms, news tips,ctc.) to: ASSASSINATION INQUIRY COMMITTEE

’ 4718 Saratoga Avenue, San Dicgo, California 92107

Editors: Prescott S. Nichols
Stephen Pauley, M.D.
George Abbott, M.D.  February 16, 1969
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